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 !שלום לכולם
 

 מועצת התנועה

בהתאם לתוכנית העבודה שלנו, אנו פועלים בימים אלו לבנית 

ל' שתתקיים אי"ה ביום שלישי ב' -תוכנית למועצת התנועה ה

 –. כזכור, המועצה האחרונה 20.10.2020ן תש"ף, בחשו

המועצה הכ"ט שעסקה בחינוך, התקיימה בשנת תשע"ד. 

חשיבות קיום מועצת תנועה מעבר להיבט הפורמלי הנדרש, 

נוגעת למשמעותו של מפגש משותף של קיבוצי/יישובי 

התנועה לצורך שיח ודיון ערכי על הייעוד התנועתי המשותף, 

הילתיות וכלכליות, ולשם חיזוק תחושת ה לעיסוק בסוגיות ק

"יחד" התנועתי. בכדי לאפשר לחברים ובני נוער לקחת חלק 

במועצה, נקיים אותה במתכונת של יום אחד. היום יחל בכנס הנהגות המיועד לממלאי תפקידים בקיבוצים, ובהמשך אותו 

לב במועצה זו לא מעט חברים מתוך התנועה ( נקיים את החלק העיקרי של המועצה. בכוונתנו לש21:00 - 14:30יום )

לכן קחו בחשבון שנפנה אליכם בחודש הקרוב, וכמובן שנשמח לתשובות חיוביות. כל האמור   –בהכנה, בהפקה ובהנחיה 

 מותנה בכך שהמציאות תאפשר לנו לקיים את המועצה כמתוכנן, ושמגפת הקורונה תהיה מאחורינו או מצידנו.
 

 חקלאות חדששר חקלאות חדש וחוק 

השבוע קיימנו פגישת עבודה ראשונה עם שר החקלאות החדש אלון שוסטר. בפתח הפגישה ברכנו והצגנו 

הרגליים שלהם הוא מחויב: החקלאות, את והתקוות שלנו לרוח התחדשות ושת"פ. אלון הציג את ארבעת 

החקלאים, הצרכנים והערכים הלאומיים. במפגש דנו על התווית שגרת עבודה ועל נושאים שונים שעל הפרק 

כמו חוק החקלאות, היערכות לתקציב מדינה ולרפורמות בכיוון תמיכה ישירה, עבודה עברית בחקלאות, 

בוצים ובמרחב הכפרי ועוד. במפגש נשבה רוח טובה תכנון, בניה ותשתיות בקי -שמיטה, פיתוח הכפר

וחדשה של דיון פתוח, חברי, לעיתים מורכב, אך מאד מחובר לשורש ולייעוד החקלאי והכפרי. במקביל מתחדשים המהלכים 

והמאמצים לחקיקת חוק החקלאות, שהחלו ערב מערכות הבחירות לפני יותר משנה, ונדחו. הפעם מלבד שדולה חקלאית 

של ח"כים, יש גם גורמים בממשלה, ובראשם שר החקלאות, שעשויים להוביל לתוצאה טובה יותר של עיגון ערכים  מגוונת

 חקלאיים בחקיקה, וליצירת איזון נכון וטוב יותר במגוון תחומים שבהם נפגשים כלכלה וחברה עם החקלאות.
 

 קיבוצי גוש עציון ותכנית אב האזורית

אזורית, אב תכנית ן עציובגוש מתקדמת לאחרונה 

בעלת משמעות רבה לאופי המרחב האזורי ובתוך כך 

לשטחי החקלאות של קיבוצי הגוש ולהתפתחות 

הקיבוצים במגורים, דרכים, משק ו'שימושים' נוספים. 

התכנית הובילה לדיונים פנימיים ביישובים 

מו תמיד, האיום החיצוני הוא גם הזדמנות ולהתארגנות משותפת כדי לשמור על הזהות, הערכים והצרכים החשובים לנו. כ

לשאול מי אנחנו ומה אנו רוצים להיות, להגדיר מטרות, להחליט במה להשקיע ועל מה כדאי להילחם. התנועה מובילה את 

 יאיר ארונשטם[  ההתארגנות עם נציגי המשקים השונים. נוסיף ונעדכן בהתאם להתפתחויות. ]צילום:

20.2060.81  בס"ד "ףתש בסיון  כ"ו 

כ'   8.3.2018

, באדר

"תשע

 ח
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 יקר את הלבבע –בטירת צבי מרחיבים 

בקיבוץ טירת צבי התנהל בחודשים האחרונים שיח מקיף ומרשים בשאלות 

קהילתיות ערכיות, ובשני פרויקטים לשמחתנו בחרו חברי הקיבוץ לשים כתף 

הבית ואת הלב. במקביל לדיון והחלטה על קליטת מתחת לאלונקה ולפתוח את 

"בית לחיים" לנשים עם צרכים מיוחדים, תהליך מרשים ועוצמתי שמתקדם וקורם 

אט עוד וגידים, בחודש האחרון התקיימו דיונים רציניים על הרחבת "הבית -אט

שנים ועומד  16 -בטירה", בית לנערות בסיכון שנמצא בטירת צבי כבר למעלה מ

ומת דרכים. הדיונים הציפו תחושות, מחשבות, חששות ותקוות ובהשתתפות בפני צ

רחבה של חברים, בשיח שהתנהל לרוב בכבוד גדול, ומתוך עדינות ורגישות, 

בסופו של דבר התקבלה ההחלטה לאשר את הגדלת 'הבית בטירה', על פי מתווה 

העמותה שהוגדר מראש. הדיונים סביב ההחלטה היו מאתגרים, וסוכם שהנהלת 

תעשה את כל המאמצים על מנת לקיים תהליך הדרגתי, אחראי וקשוב לציבור, וכן התחיבה לפעול יחד עם הנהלת הקיבוץ 

-כדי לייצר מנגנונים מתאימים להתמודדויות העולות מהשטח, ולבנות אפיקי קשר נכונים בין הקיבוץ ל'בית בטירה'. יישר

וץ טירת צבי שידעה לצלוח גם את האתגר הזה במקצועיות, ברגישות רבה, כוח לכל העוסקים במלאכה ובראשם הנהלת קיב

ובתבונה. התהליך וההחלטות בטירת צבי מסמנו דרך וכיוון לכולנו ברמה התנועתית, אנחנו יכולים לעשות במשימות 

 לאומיות וחברתיות, דרוש חזון ורצון ואז בדרך כלל ובעז"ה, נמצא גם יכולת. 
 

 מדווח גיל הס –מאגף המשק והכלכלה 

 30השבוע נפתח קורס דירקטורים הדרומי, עם 

משתתפים, מרביתם צעירים, נשים וגברים ממגוון 

קיבוצים. ההדים החיוביים מהיום הראשון בהחלט 

מעוררים תקווה שגם הפעם הקורס יהיה מוצלח ומועיל.  

קורס השקעות שהתקיים השבוע מקדם אותנו לקראת 

אחת, פגישת הסיום, שבה גם קו הסיום, ונותרה פגישת 

יוענקו התעודות למשתתפים. באופק הרחוק יותר נראה 

בין השעות  28.7.2020הכנס המשותף למרכזי משק, מנהלי כספים, גזברים וועדות כלכליות, שיתקיים כאמור ביום שלישי, 

ארות יצחק. בהחלט שווה  נקיים סיור מודרך במכון החליבה החדש של ב 12:00בשעה  -. למעוניינים 17:00 - 13:00

ומומלץ לראות בעיניים. בכנס יתארח גם ליאור שמחה המנכ"ל החדש של התאחדות מגדלי בקר, שיציג את עצמו וידבר על 

האתגרים הראשונים שהוא מתמודד איתם עם כניסתו לתפקיד: ענף הבקר, שהוא ענף מאוד עדין והאתגרים הלא פשוטים 

מחיר המטרה, הסכם החלב, בג"צ הגבלת היבוא של החמאה ועוד. בפרק נוסף במפגש  יבוא גבינות , -שעומדים לפתחו 

יספר מירון הכהן רשם האגודות השיתופיות היוצא, על התפקיד ועל איך הוא נראה מעיני 

מירון יציג בפנינו תובנות ויסמן עבורנו את אתגרי הסביבה הכפרית אל מול יכולות הרשם. 

של המפגש נעסוק בהשלכות הקורונה על המשק והכלכלה   ומגבלות הרשם. בפרק החותם

כן או  –גל שני  -הקיבוציים ועל האפשרות לבצע מעבר לניהול גמיש שיעמוד בפני כל תרחיש 

לא, הנחיות משתנות וכן הלאה. נברר לעצמנו באופן מקצועי, מה היכולות שלנו כמנהלים 

נים, לצפות מה המשמעויות השונות להתגמש ואיך ניתן להכין את עצמנו לקראת תרחישים שו

של כל תרחיש ולבנות מערכת גמישה. בכוונתנו להזמין לכנס גם אישיות בכירה משוק ההון על 

מנת לסקור את המצב ולקבל פרספקטיבה כלכלית בתחום ההון. עוד קודם לכן, ניפגש בכנס 

 -לשני תחומים . הכנס יוקדש 16:30 - 9:00, בין השעות 15.7.2020יום רביעי  -הביטוח 

נאחל למנכ"ל מועצת  –הביטוח האלמנטרי וביטוח הבריאות. פרטים נוספים בהמשך. ולסיום 

 החלב החדש איציק שניידר הצלחה בתפקיד!
 

 שבת שלום, 
 

 ות הפעילהזכיראמיתי פורת וחברי המ


